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PROTOKÓŁ NR IX/11 

z IX sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim 

z dnia 12 wrze śnia 2011 r. 

 

Rozpocz ęcie: 10.00     Zako ńczenie: 14.30 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno ści obrad.  

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady otworzyła obrady IX sesji Rady Powiatu IV 

kadencji. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji uczestniczy 12 radnych. 

Przywitała zaproszonych na dzisiejszą sesję gości. (dokument stanowi załącznik do 

protokołu).  

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady z apytała o uwagi do protokołu z dnia 29 

czerwca 2011 r. Nie wniesiono. 

 

głosowanie nad protokołem: 12 za (12 osób obecnych na sali) 

 

3. Przyjęcie proponowanego porz ądku obrad. (dokument stanowi załącznik do protokołu). 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady : „Czy są jakieś uwagi i wnioski do 

porządku?” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski Starosta Nowodworski  „Szanowna Rado w imieniu Zarządu 

chciałbym zgłosić do porządku obrad następujące uwagi: 

1. Autopoprawkę do punktu 8.2 tj. projektu uchwały Rady w sprawie przystąpienia 

Powiatu Nowodworskiego do Stowarzyszenia Metropolitalnego. Autopoprawka była 

omawiana na wszystkich komisjach, a także chciałbym zgłosić kolejną autopoprawkę 

do punktu 

2. 8.3 zmiana uchwały budżetowej. Ta autopoprawka tez była omawiana na wszystkich 

komisjach Rady.  

3. Nowy punkt 8.7 Zarząd Powiatu przygotował Stanowisko Rady Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowym Dworze Gdańskim.  
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Głosowanie nad autopoprawką do punktu 8.2 – 12 za, (12 osób obecnych na sali). 

Głosowanie nad autopoprawką do punktu 8.3 – 11 za, 1 wstrzymujący się  (12 osób 

obecnych na sali). 

Głosowanie nad autopoprawką do punktu 8.7 – 11 za, 1 wstrzymujący się  (12 osób 

obecnych na sali). 

 

Przewodnicz ący Rady Powiatu, Pani Iwona Tyburska  odczytała treść porządku obrad po 

zmianach i zarządziła głosowanie: 12 za (12 osób obecnych na sali) 

 

4.   Interpelacje i zapytania radnych.  

Pan Zbigniew Ptak, radny: „W związku z przejmowaniem opieki nad naszym powiatem 

przez Malbork, mam takie pytanie i chciałbym uzyskać odpowiedź na piśmie. 

Po pierwsze  

- podanie mi składu Zarządu z poprzedniej kadencji, 

- skład prezydium Rady z poprzedniej kadencji,   

- jakie działania organizacyjne i jakie działania rzeczowe podjęła ta grupa, w celu utrzymania 

szpitala na terenie powiatu, w naszym powiecie, to by było pierwsze. 

Druga sprawa to jest taka, że trzeba by dzisiaj już, de facto opieką medyczną zajmować się 

będzie Powiat Malborski i my jesteśmy chyba takim pierwszym przeświadczeni, że opiekę 

zdrowotną na naszym terenie będzie wykonywał ten powiat. Czy ta organizacja zdrowotna, 

czy szpital malborski, który będzie, dla nas świadczyć, tą opiekę zdrowotną,  czy to się 

będzie odbywało w ten sposób, że jestem prawie przekonany, to jest mimo wszystko na 

prawie handlowym, że dzisiaj cieszymy się z tego, że pracownicy mają zatrudnienie, że 

będziemy mieli opiekę zdrowotną. Jestem przeświadczony, że to odbędzie się chyba inaczej. 

Mieszkańcy będą jeździli, u nas będzie opieka paliatywna, czy hospicjum. Oczywiście, te 

dwie placówki są też ważne, ale na pewno nie to czego oczekują mieszkańcy. Będzie 

przyjeżdżał specjalista na kilka godzin, popatrzy i powie, że do Malborka. Z biegiem czasu 

nasi pracownicy będą jeździć do Malborka i po pewnym czasie się zmęczą tymi dojazdami i 

zasilą szeregi osób bezrobotnych w naszym powiecie. Czy nie możemy się zastanowić nad 

tym, powiedziałbym jest to bardzo humanitarne spojrzenie ze strony malborskiej na nasz 

powiat. My chcemy wam pomóc tutaj, to to jest naiwne to patrzenie. Powiat Malborski dzięki 

naszym czterdziestotysięcznej populacji uzyskał status organu stutysięcznika i oczywiście 

ma inne umocowania. Pytanie jest taki, czy przykładowo jeśli ortopedia będzie w Malborku, 

to u nas też taka sama jakościowo w Powiecie Nowodworskim, czy w Malborku? A jeśli w 

Malborku, to powiat będzie na takim oczekiwanym poziomie wysokim i czy dalej sądzimy, iż 

mieszkańcy będą jeździć do nas do ortopedii, a my do nich?  Czy nasz były szpital i opieka 

na terenie Powiatu Nowodworskiego będzie sprowadzana nie tylko do hospicjum, do opieki 

paliatywnej i do kilku godzinnych dyżurów specjalistów? Czy możemy oczekiwać, iż 

będziemy mieli również oddziały w pełnym słowa tego znaczeniu?  
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Trzecia sprawa: Jak Państwo wiecie od szeregu lat próbuje się w różnych kręgach 

promować nasz powiat, w celu wykorzystania potencjału, który mamy i niewątpliwie nie 

schodzi z ust praktycznie wszystkich tutaj nas. Chyba, że się ktoś zgłosi i powie, że nie. 

Oznacz to, mówimy o potencjale turystycznym i chcę powiedzieć, iż w tej chwili 

podejmowane są bardzo duże działania na rzecz rozbudowania bardzo dużego wizerunku, 

między innymi będzie wdrażana strategia, profesjonalna strategia przez konsorcjum 

niemieckie, dotycząca promocji naszego terenu ze środkami, które się nam do tej pory nie 

śniły. My też powinniśmy się włączyć w jakiś sposób i myślę, czy nie należało by rozważyć 

na mostach powiatowych takich jak w Drewnicy, Żuławkach, czy Sztutowie, czy należało by 

ustawić monitoring. Czy w jakiś sposób znaczący podniósł by się poziom bezpieczeństwa i 

kontroli. Na to co się dzieje, z tej racji, że turysta przyjeżdża tam gdzie powstaje 

infrastruktura, ale niech się też czuje bezpiecznie. Są sygnały, że powstały pomosty przy 

Drewnicy, przy moście i redaktor … publicznie poinformował mnie, że dochodzi do prób 

chuligańskich. To przerysowywał w moim odczuciu, że tam są bandyckie napady, czy coś 

takiego. Taki monitoring na moście byłby skierowany na te podmioty, na drogę, aby 

uspokoiło sytuację. Nam powinno też zależeć, abyśmy się rozwijali.” 

 

5. Informacja na temat „Przygotowanie placówek o światowych do nowego roku 

szkolnego 2011/2012”. (dokument stanowi zał ącznik do protokołu).  

 

Referat wygłosiły: 

1. Pani Dorota Chojna Dyrektor ZS Nr 1 w Nowym Dworze Gdańskim .  

W skład zespołu wchodzi: I Liceum Ogólnokształcące im. Ziemi Żuławskiej, Gimnazjum 

Sportowe, oraz Zaoczne Liceum Ogólnokształcące. Jeżeli chodzi o przygotowanie placówki 

do nowego roku szkolnego 2011/2012, to chciałabym powiedzieć, iż klas I LO utworzyliśmy 

trzy, w gimnazjum sportowym utworzono trzy klasy, po 20 osób. Liceum Zaocznego 

pierwszego semestru nie utworzono, z powodu zbyt niskiej liczby słuchaczy. Kontynuowany 

jest III i V semestr. Stan ogólny LO to 333 uczniów + liceum zaoczne. Pracowników 

pedagogicznych pełnozatrudnionych jest zatrudnionych: 29 osób, niepełnozatrudnionych: 7. 

Awanse: w tym roku na nauczyciela kontraktowego będzie awansowało 5 osób. Obecnie 

nauczycieli kontraktowych jest 7, mianowanych 7, dyplomowanych 17. Pracowników 

administracji 3 i obsługi – 5. Dwóch nauczycieli jest na studiach doktoranckich. W tym roku 

bardzo dużo nauczycieli kontynuuje naukę na studiach podyplomowych i kursach. Przy 

współpracy z LKS Żuławy planujemy (dla gimnazjum sportowego) wyjazdy na basen, 

wyjazdy na obozy letnie i zimowe. Już drugi rok mamy w organizacji dziennik elektroniczny. 

Od zeszłego roku jest zorganizowany klub sportowy. Na uwagę zasługuje współpraca z 

Muzeum w Sztutowie. Szkoła została poddana badaniu ewualotarskiemu. Badanie zostało 

przeprowadzone we wszystkich obszarach szkoły. Są określone poziomy od A do F. w 

szkole najlepiej było ocenione bezpieczeństwo. Pozostałe poziomy, są na poziomie 
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zadawalającym. Należy popracować nad motywowaniem do nauki, i wyznaczenie celów. 

Będą realizowane działania w ramach programu „Szkoła z pasją”. W dniach 01-07.10 

Szkoła, będzie realizowała zajęcia w ramach naszej prezydentury w Unii Europejskiej. 13 

października odbędzie się finał i ogłoszenie wyników konkursu dot. najlepszego absolwenta. 

Wyniki maturalne – na chwilę  obecną nic nie można powiedzieć. Wyniki egzaminów 

poprawkowych są 13-14.09.  

 

Pani Ewa Dąbska, radny  zapytała, czy wszystkie osoby są przyjmowane do szkoły, bez 

wyznaczenia progu punktowego. 

 

Pani Dorota Chojna Dyrektor ZS Nr 1 w Nowym Dworze Gdański „P rzyjęte były 

wszystkie podania. Jedyne ograniczenie mamy, to nie przyjmowanie z oceną z zachowania 

nieodpowiednią. Jest tendencja, że przyjmujemy wszystkich. Rozpiętość punktowa jest 

różna, wszystkim dajemy szansę.” 

 

II Pani Wioletta Przyborowska, Dyrektor Zespołu Szk ół Nr 2 w Nowym Dworze 

Gdańskim . 

W skład Zespołu Szkół Nr 2 wchodzą dwie szkoły: Zasadnicza Szkoła Zawodowa (7 

zawodów)  i Technikum w cyklu kształcenia czteroletnim (4 zawody).  Rekrutacja uczniów do 

klas I jest zadawalająca. Utworzono 6 oddziałów, 3 klasy technikum i 3 ZSZ.  Ilość uczniów 

jest wyższa niż w zeszłym roku. Jedyną porażką w tym roku jest nieutworzenie technikum w 

zawodzie technik mechanik. Będą prowadzone działania promocyjne. Obecnie z klasach I 

uczy się 167 uczniów. Zeszły rok 165. Treści programowe są realizowane zgodnie z 

programami. W tym roku, bardzo dobrze wypadły egzaminy zawodowe. Osiągnięcia 

mechaników i informatyków są wyższe o 40% od wojewódzkich. Powołano kierownika 

praktycznej nauki zawodu,  zmiana obowiązków wicedyrektora. Szkoła otrzymała akces do 

realizacji: Turniej Wiedzy Technicznej (poziom wojewódzki), Koło Młodego Europejczyka, 

Szkolny Ośrodek Kariery oraz kursy. Remonty w szkole, w okresie wakacji: drobne prace 

malarskie, ostatni etap prac – wejście do warsztatów szkolnych i oświetlenie.  

 

Pan Eugeniusz Jaremba, radny : „Ile młodzieży klas I jest spoza naszego powiatu”.  

 

Pani Wioletta Przyborowska, dyrektor -19 osób.  

 

(Pan Juszczyk, przybył o godz. 10.30) 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu  „Czy panie wspólnie podejmujecie 

jakieś działania, aby młodzież zintegrować i dzielono się pomysłami. Młodzież ZS nr 1 i Nr 2. 

Czy Panie podejmują takie działania?  
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Pani Wioletta Przyborowska, dyrektor : „Jest kilka przedsięwzięć, które wspólnie 

realizujemy. Ja zapraszałam młodzież liceum i gimnazjum, my jesteśmy zapraszani”. 

 

Pani Dorota Chojna, dyrektor  : „Odbywają się rozgrywki pomiędzy młodzieżą obu szkół. W 

spotkaniu z p. Bykowskim tez uczestniczyli zainteresowani z ZS Nr 2”.  

 

Pan Józef Rybicki, radny:  „Ja może dwa słowa. Dwie sprawy, ja nie ubolewał bym nad tym, 

że do technikum mechanicznego, na mechanika nie zdobyliście kandydatów, a są za to do 

zawodowej szkoły, jako mechanicy. Uważam, iż czas najwyższy podnieś prestiż zawodówek. 

Potem są to wspaniali pracownicy. Nie wszyscy są zdolni i muszą znać fizykę, czy 

matematykę. A mają wspaniałe manualne predyspozycje. Ostatnio prestiż zawodówek jest 

podważany. Nie wiem dlaczego, kiedyś tego nie było. Jak najbardziej starać się podnieś 

prestiż tych szkół.”  

 

Pani Wioletta Przyborowska, dyrektor : Jest realizowany program, który kładzie nacisk na 

to, aby szkoła zawodowa, był szkoła pozytywnego wyboru. W szkole granica punktowa była 

wyznaczona, z uwagi na to, iż jest możliwość kierowania do ZSZ.  

 

III Pani Joanna Dudek, Dyrektor Specjalnego O środka Szkolno – Wychowawczy w 

Nowym Dworze Gda ńskim. 

W placówce jest: szkoła podstawowa, gimnazjum, ponadgimnazjalna. Od tego roku wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka (dla dzieci od 0-7 lat). W jednostce jest 105 uczniów, w tym 7 

dzieci, to dzieci z autyzmem. Problem, to łączenie klas. W szkole podstawowej jest 

połączona klasa 1,2,3, oraz w tej jednej klasie są dzieci upośledzone w różnym stopniu (9 

dzieci). Kadra kształci się w różnych kierunkach: np. kurs języka migowego, wczesne 

wspomaganie. Oprócz szkół w placówce są grupy wychowawcze. (41 wychowanków). Kadra 

jest z wykształceniem wyższym magisterskim, jedna z wyższym zawodowym. Dzieci 

włączane są do realizacji różnego rodzaju projektów (Muzeum w Sztutowie, zły dotyk boli 

przez całe życie, bezpieczne wakacje, zajęcia). Baza dydaktyczna udało się wykonać remont 

kuchni, drzwi w gabinetach, dach garażu, zakupiono pomoce dydaktyczne. Pani Dyrektor 

podziękowała Panu S. Juszczyk, za pomoc przy zakupie wyprawek dla uczniów.  

 

Pan Edmund Łabieniec, radny : „Z Pani wypowiedzi wynikało, iż jest prowadzona 

obserwacja dalszych losów wychowanków placówki, czy jest udzielana pomoc?” 

 

Pani Joanna Dudek, dyrektor – Na ile jesteśmy w stanie im pomóc, to pomagamy.  
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IV Pani Izabella Narewska Dyrektor Poradni Psycholo giczno – Pedagogicznej w 

Nowym Dworze Gda ńskim. 

Zadania, które realizuje Poradnia to: diagnoza, poradnictwo, działalność informatyczno – 

szkoleniowa, pomoc dzieciom z wadami wymowy, itd. Zakres pomocy jest duży. Kadra jest 

skromna (6 psychologów, 3 pedagogów, 3 logopedów). Jest potrzeba na pedagoga ds. 

rodzin. Zakres działań danych specjalistów jest różny. Pracownicy są otwarci na 

doskonalenia zawodowe. Osoby pracujące w poradni mają predyspozycje do poradnictwa i 

mają bogate doświadczenie. Remonty w czasie wakacji: remont dachu, prace naprawcze 

przy kominie, przy schodach, gruntowny remont gabinetu logopedycznego, zakup nowych 

mebli.  

 

Pan Edmund Łabieniec, radny : „Na terenie gminy Nowy Dwór Gdański w bieżącym roku 

zlikwidowano kilka etatów psychologa, pedagoga szkolnego, czy Poradnia jest przygotowana 

na zwiększoną pracę  I ilość obowiązków z tego wynikających”. 

 

Pani Izabella Narewska dyrektor – robimy gradację zadań. Są też miejscowości, gdzie 

liczba etatów została zwiększona. 

 

Pan Marcin Głowacki, Wicestarosta Nowodworski:  „W najbliższym czasie odbędzie się 

duża inwestycja oświatowa w SOSW, remont pokryć dachowych na wszystkich budynkach.”  

 

Przerwa do 11.05 

 

6. Informacja Zarz ądu Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim na temat podejmowanych 

działań dla pozyskania środków pozabud żetowych na realizacj ę zadań statutowych 

powiatu.(zał. do protokołu)  

 

Pan Tomasz Rusinowicz , przedstawił informację. 

Wniosek w ramach Regionalnego Programy Operacyjnego  Województwa 

Pomorskiego.  Działania 9.1 Lokalna infrastruktura edukacyjna, sportowa i kultury 

Realizowany wniosek w swoich założeniach polegał na budowie łącznika miedzy halą 

sportową a budynkami dydaktycznymi w Zespole Szkół Nr 1. W chwili obecnej inwestycja 

została zakończona i odebrana. Niestety wniosek nie został jeszcze do końca rozliczony, 

Powiat Nowodworski czeka na refundacje 745 000,36 zł .Wartość zrealizowanego projektu  

2 954 015.71, wartość dofinansowania 1 186 628.09 zł co stanowi 40,17% ogólnej wartości.  

Modernizacja obiektu rozpoczęła się w roku 2007 przygotowaniem dokumentacji, która 

kosztowała Powiat Nowodworski 285 400,00 zł. W roku 2008 wymieniono dach na budynku 
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głównym,  za kwotę 341 042,91 zł, a w 2009 r. przygotowano studium wykonalności, 

niezbędne do złożenia wniosku o dofinansowanie ww. projektu. 

W roku 2010 inwestycję rozpoczęto 3 lutego poprzez podpisanie umowy pomiędzy 

Zarządem Województwa Pomorskiego, a Powiatem Nowodworskim na realizację zadania. 

Natomiast 23 marca 2010 roku została zawarta umowa z wykonawcą – Panem Krzysztofem 

Jost, Zakład Remontowo – Budowlany, z siedzibą w Ostaszewie, a 1 kwietnia br. zawarto 

umowę z Inżynierem Kontraktu – Przedsiębiorstwem Usług Inwestycyjnych Spółka z o.o. w 

imieniu którego występował Adam Bortnowski. Inwestycję zakończono 29 października 2010 

roku. 

Wniosek w ramach jednego z działa ń Europejskiego Funduszu Społecznego. Działania 

9.2 – „Podniesienie jako ści i atrakcyjno ści szkolnictwa zawodowego” 

W chwili obecnej w Zespole Szkół Nr 2 realizowany jest projekt „Warszawska w Europie – 

praktyczna inwestycja w ucznia. Wzmocnienie jakości kształcenia zawodowego w powiecie 

nowodworskim etap II”. Wartość projektu 556 003.33 zł, z czego wartość dofinansowania 

485 112,90 zł pozostały wkład własny (70 890,43 zł) został zabezpieczony jako wkład własny 

niepieniężny. Okres realizacji sierpień 2010 – grudzień 2011. 

W ramach projektu przeprowadzonych jest 2580 godzin zajęć pozalekcyjnych: 

� pomocy psychologiczno – pedagogicznej;  

� zajęć ekonomicznych; 

� koła przedsiębiorczości; 

� koła przyrodniczo – ekologicznego; 

� koła technologii informacyjno – komunikacyjnej; 

� zajęć z języka angielskiego i niemieckiego; 

� koła politechnicznego; 

� koła regionalnego. 

� zajęć z fizyki i matematyki; 

� zajęć praktycznych; 

� zajęć z przepisów ruchu drogowego. 

Uczniowie skorzystali również z wyjazdów na obozy językowe oraz zajęcia warsztatowe w 

terenie. W ramach projektu zakupiono materiały dydaktyczne do prowadzenia zajęć z: 

języków obcych (angielski, niemiecki), przyrodniczo – ekonomicznych, koła politechnicznego, 

przedsiębiorczości, ekonomii, koła regionalnego. 

Wniosek w ramach jednego z działa ń Europejskiego Funduszu Społecznego. Działania 

8.1.1. – „Wspieranie i rozwój kwalifikacji zawodowy ch i doradztwo dla 

przedsi ębiorstw”. 

Zlecono przygotowanie wniosku firmie zewnętrznej. Zespół ds. pozyskiwania środków 

pozabudżetowych, promocji, turystki i sportu zebrał materiały i ankiety potrzebne do 

przygotowywania aplikacji oraz pomagał w pisaniu wniosku pn. „Szkolenia językowe i 



 8

komputerowe dla pracujących w administracji i innych placówkach powiatu 

nowodworskiego.”  

Wniosek został oceniany jako jeden z najlepszych. Jego wartość wynosi 1 011 755,00 zł. 

Brak wkładu własnego. Realizacja projektu rozpoczęła się w styczniu 2010 i trwała do 

sierpnia 2011 roku. 

Do czerwca 2011 wydanych zostało 450 zaświadczeń. Część osób zapisujących się do 

projektu uczestniczyła więcej niż w jednym  bloku szkoleniowym. Łącznie z projektu 

skorzystało przeszło 300 osób. 

Wniosek w ramach jednego z działa ń Europejskiego Funduszu Społecznego. Działania  

9.4. -  „Wysoko wykwalifikowane kadry systemu o światy”. 

Projekt napisała firma zewnętrzna „Instytut Inicjatyw Europejskich” pn. „Program 

podniesienia kwalifikacji kadry pedagogicznej powiatu nowodworskiego, pracującej z dziećmi 

i młodzieżą niepełnosprawną”.  

Wartość wniosku to 754 844,44 zł, wysokość jego dofinansowania 669 924,44 zł, natomiast 

wkład własny wynosi 84 920 zł.  

Zajęcia w ramach projektu odbywają się w systemie weekendowym, 22 zjazdy, razem 352 

godziny. Czas trwania szkoleń - październik 2010 - listopad 2011. 

Celem ogólnym projektu jest podniesienie kwalifikacji i nabycie nowych umiejętności przez 

40 nauczycieli Powiatu Nowodworskiego pracujących z dziećmi i młodzieżą 

niepełnosprawną. Uczestnicy uzyskają aż 6 certyfikatów poświadczających pozyskanie 

wiedzy i umiejętności z zakresu tematyki, którym został objęty dany moduł szkolenia.  

Zajęcia obejmują m.in. takie zagadnienia, jak: muzykoterapia, bajkoterapia, choreoterapia, 

nauczanie przez zmysły, teatr, praca z uczniem trudnym i agresywnym, także uczniem 

zdolnym, przeciwdziałanie wypaleniu zawodowemu,  pierwsza pomoc przedmedyczna,  

zaburzenia psychiczne i neurologiczne a niepełnosprawność intelektualna, zaburzenia 

emocjonalne u dzieci i młodzieży, ich objawy i metody terapii, praca z dziećmi ze 

sprzężonymi niepełno sprawnościami, autyzm, zespół Aspergera, konstruowanie programów 

autorskich w pracy z dziećmi i młodzieżą niepełnosprawną, orgiami, przestrzenne i płaskie 

techniki plastyczne o właściwościach terapeutycznych, arteterapia - twórczość 

wspomagająca rozwój, integracja sensoryczna,  nauczanie poprzez zmysły, seksualność 

osób niepełnosprawnych, budowanie pozytywnych relacji i osiąganie sukcesów w 

komunikacji interpersonalnej. 

Wniosek w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dró g Lokalnych na lata 2008 – 

2011 (Edycja 2011)  

Remont drogi w Bronowie został zrealizowany przez Powiat Nowodworski w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011 (Edycja 2011), pt. 

„Remont drogi powiatowej nr 2331G w gminie Stegna, powiat nowodworski”. Wartość 

całkowita zadania to kwota 442 544,34 zł z czego:  

-  218 998,34 Powiat Nowodworski pozyskał z Narodowego Programu Przebudowy  
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    Dróg Lokalnych,  

- 109 499 zł współfinansowała Gmina Stegna, 

- pozostała część, czyli 114 047 pochodziła ze środków własnych Powiatu Nowodworskiego.  

Powyższy projekt polegał na remoncie 1294,60 mb drogi. Analizowana droga powiatowa nr 

2331 G usytuowana jest na gruntach wsi Bronowo na odcinku Żuławki – Bronowo. Projekt 

doprowadził do dostosowania nośności drogi. Wykonawcą wyłonionym w przetargu było 

Warmińsko – Mazurskie Przedsiębiorstwo Drogowe Sp. z o.o. z Gutkowa. Nadzór nad 

prawidłowym wykonaniem prac remontowych pełnił inspektor nadzoru inwestorskiego 

Wincenty Kulbacki. 

W chwili obecnej Zarząd Powiatu przygotowuje się do złożenia wniosku w ramach NPPDL 

we wrześniu 2011 roku na drogę 2328G Mikoszewo – Drewnica – Dworek na odcinku Stróża 

– Żuławki dł. 1,8 km.  

Wniosek w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskic h tzw. „małych projektów” 

w ramach osi 4 Leader.  

Celem projektu „Stworzenie wypożyczalni sprzętu wodnego” jest rozwój turystyki, rekreacji i 

sportu w regionie. Cel zostanie osiągnięty poprzez stworzenie wypożyczalni sprzętu 

wodnego. Dzięki projektowi zakupiony zostanie sprzęt do uprawiania turystyki wodnej, z 

którego będą mogli korzystać wszyscy chętni odwiedzający w tej chwili Powiat Nowodworski.  

Każdy  będzie mógł stanąć i skorzystać z małej infrastruktury turystycznej. 

Operacja poprawi jakość  życia mieszkańców, oraz ich aktywizację. Dzięki projektowi 

zwiększy się oddziaływanie na  uprawianie turystyki wodnej. Dzięki nowym elementom 

rekreacji polepszy się kondycja mieszkańców. 

Wartość projektu 35 540 zł, dofinansowanie 24 878 zł. Wkład własny 10  662 zł z czego  

8 190  zł stanowi wkład własny niepieniężny. Termin realizacji zadania maj – sierpień 2012. 

Wniosek o dofinansowanie kosztów osobowych projektu  „Animator - Moje Boisko 

ORLIK 2012” prowadzenie zaj ęć sportowo – rekreacyjnych dla dzieci i młodzie ży. 

W ramach programu zostanie zatrudniony jeden trener – szkoleniowiec do nauki gry w 

siatkówkę, koszykówkę, tenisa ziemnego i piłkę nożną. Umowa z trenerem - animatorem 

będzie obowiązywała w miesiącach marzec – listopad 2011 rok. Wartość dofinansowania 

wynosi 9000 zł, co stanowi 50% środków przeznaczonych na wynagrodzenie animatora. Na 

podstawie umowy zawartej z Wojewódzkim Szkolnym Związkiem Sportowym, animator 

zostanie zobowiązany do zrealizowania – zgodnie z okresem obowiązywania umowy – 80 

godzin zajęć w każdym miesiącu, co powinno stanowić 50% ogólnej liczby godzin 

przepracowanych przez animatora na danym obiekcie zajęć.  

Celem projektu jest wspomaganie samorządów terytorialnych w zapewnieniu systematycznej 

działalności sportowo-rekreacyjnej na obiektach „Moje Boisko ORLIK”. Poprzez aktywne 
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spędzenie wolnego czasu na kompleksie „Orlik” przy Zespole Szkół Nr 2 zwiększy się 

integracja młodych mieszkańców Nowego Dworu Gdańskiego i okolic.   

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu:  „Czy mamy jakieś wyzwania na 

przyszły czas, czy jesteście jako zespół przygotowani do realizacji projektów?”  

 

Pan Tomasz Rusinowicz , część projektów można wykorzystać.  

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu : „Za jaki okres jest przygotowana ta 

informacja?” 

 

Pan Tomasz Rusinowicz , od listopada 2010.  

 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „Chciałbym w zasadzie pogratulować starostom decyzji o 

wprowadzeniu programu edukacyjnego, który dotyczy zakresu rzeczno – wodnego. Niestety 

dwa tygodnie przesunął się ten termin, w ubiegłym tygodniu zostały potwierdzone kryteria. 

Ten projekt będzie realizowany.” 

 

7. Informacja Zarz ądu Dróg Powiatowych w Nowym Dworze Gda ńskim dotycz ąca 

oceny stanu technicznego dróg i mostów powiatowych.  .(zał. do protokołu)  

 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „Na jakim etapie są przygotowane projekty mostów na rzece 

Tuga? W jaki sposób dawało by to możliwość wpływania jednostek do centrum Nowego 

Dworu. Chce powiedzieć, ze z programu operacyjnego gospodarka w wyniku oszczędności 

poprze targowych zostało 13 mln zł. decyzja Pani Minister, to jest informacja z czwartku są 

do dyspozycji w działaniu 6.4. W pierwszej fazie rozpatrywane są trzy alokacje tych środków: 

gmina Stegna, Kąty Rybałcie rozbudowa pod przystań żeglarską z prawdziwego zdarzenia i 

Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej. Z tego co mi jest wiadomo, w Rybinie jest brak 

zadania, przez brak środków z Gminy Stegna (1,5 mln).  Jak daleko są projekty dla mostu 

Tujsk i przebudowy w Żelichowie.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „My w tej chwili nie posiadamy takiej 

dokumentacji. Można powiedzieć, że by one dzisiaj były, bo byliśmy jednym z partnerów w 

projekcie Pętla Żuławska, ale na jakimś tam etapie, rzeka Tuga została wycięta z tego 

programu. Gdybyśmy tam byli, to na pewno przez ten okres byśmy doszli do dokumentacji.  

Chyba ze dwa miesiące temu było spotkanie, z dyrektorem Departamentu Koordynacji tych 

programów w Urzędzie Marszałkowskim i Pan Radny był na tym spotkaniu. Podtrzymaliśmy 

stanowisko, iż jesteśmy zainteresowani tymi dwoma mostami. Ale wtedy była informacja, iż 
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tych pieniędzy nie ma i że będziemy informowani, jak te pieniądze będą i wtedy będą 

podejmowane decyzje. Jak taką informację otrzymamy, to jest prawdopodobieństwo. Na tym 

spotkaniu to poruszałem, jest problem czasu. Zadanie musi być rozliczone i wykonane w 

określonym czasie. Uzyskanie pozwolenia na budowę przy mostach nie będzie takie proste. 

Most w Tujsku jest wpisany do rejestru zabytków. Jeżeli taką informację oficjalnie 

otrzymamy, to się określimy co do harmonogramu i pewnych wymogów formalnych, które ten 

program narzuca.  

 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „Składam informację, iż takie informacje powstają i 

potwierdzam, że nie zostało to uwzględnione w fazie, ale skoro takie środki się pojawiają, 

projekt ma być zakończony w 2012 r, czyli w przyszłym roku, to jest zabieganie o otrzymanie 

tych środków, aby ktoś nie wziął z naszego terenu. Trzeba się tym zająć.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „Aby ktoś nam powiedział o wielkości 

środków jak by była i jest i byśmy odpowiedzieli sobie, czy możemy to zrealizować.  I aby ta 

odpowiedź była realna do wykonania.” 

 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „Gmina Stegna ma decyzję budowlaną, ale problem jest ze 

środkami własnymi.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „Podam taką informację, iż w tym roku 

budżetowym z inwestycji drogowych mieliśmy dwie drogi: Bronowo, Jeziernik i Kąty. 

Pierwsze pozycje zostały zrealizowane, jesteśmy po otwarciu ofert na ostatnia inwestycję w 

Kątach.  Najkorzystniejsza oferta jest firmy SKANSKA, na niecałe 2 mln zł. Szacowaliśmy 

kosztorys inwestorski na 3 mln zł. prawdopodobnie na kolejnej sesji będziemy robili korektę 

w budżecie, co do zobowiązań w tym roku. To zwiększy możliwości, przy planowaniu 

budżetu na kolejny rok. Jest wybrana firma, która ma pełnić nadzór. Jest to firma nie 

jednoosobowa, tam są branże. Jest to firma doświadczona, z tego co wiem.” 

 

Pan Janusz Charli ński, radny:  „Swego czasu firma Skanska miała dobrą opinię, ale teraz z 

tego co się zorientowałem to troszeczkę nie, na terenie naszej gminy nie wiem co 

powiedzieć, ale aby nie było powtórki ze Stegny. Skanska wygrywa, ale nie Skanska 

realizuje.” 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu:  „Inwestor będzie miał pole do 

popisu, ale i dyrektor musi to stale kontrolować.” 

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor Zarz ądu Dróg Powiatowych  nie zgodził się z p. 

Charlińskim.  
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Pan Józef Rybicki, radny:  „Do Pana Starosty, zaniepokojony jestem stanem RPO. Pan 

Starosta podawał nam na komisji w sprawie dziewięciu mln, a mamy dostać tylko cztery.   

Czy są zatwierdzone drogi, które mają być budowane? Teraz starczy pieniążków na dwie 

drogi. Jeżeli dwie, to kto podejmował decyzję, czy będziemy podejmować, w tym 

uczestniczyć. To jest już ważna decyzja. Wszyscy mieszkańcy o tym wiedzą i oczekują. My 

jako radni będziemy musieli się z tego wytłumaczyć. Powinniśmy wiedzieć, jakie są powody 

że na ta drogę, a nie na inną.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „Było spotkanie z Panem Dyrektorem 

Departamentu Programów Regionalnych, tam padła propozycja, ze możemy z wami 

podpisać umowę, na wniosek złożony (4 drogi), całość wniosku w granicach 12.000,000,00 

zł 85% dofinansowania. Pan Dyrektor nam powiedział, że ma do dyspozycji 4 mln zł, a nie 

9,5 mln zł. Jeżeli chcemy, to możemy podpisać umowę z dofinansowaniem w wysokości 4 

mln, a nie 9,5. To był warunek nie do przyjęcia dla nas, my nie jesteśmy w stanie znaleźć w 

budżecie 5,5 mln zł.  To była propozycja Pana Dyrektora Departamentu, aby rozdzielić ten 

projekt na dwa i złożyć wniosek na dwie drogi: Solnica – Orliniec i Łaszka – Sztutowo. 

Argument był użyty taki, że te dwie drogi dostały największą ocenę strategiczną. (85% 

dofinansowania). Wniosek jest złożony, on już otrzymał ocenę formalną, idzie na ocenę 

strategiczną i po tej ocenie nic nie stoi na przeszkodzie, aby zapadła decyzja. Warunki 

formalne są już tak zrobione jak tego sobie życzył Departament. Co będzie się działo z 

drogami pozostałymi, ma być drugi wniosek na te dwie drogi. Jak takie oszczędności się 

pojawią, to może być zrealizowany, a decyzja o finansowaniu zapadnie albo pod koniec 

roku, albo na początku roku następnego. Teraz Zarząd Województwa nie podejmie decyzji o 

finansowaniu tego drugiego wniosku, bo są 4 mln, które pójdą na ten pierwszy.” 

 

Pan Józef Rybicki, radny:  „ Czy są podane powody dlaczego, ktoś planował kiedyś, nie 

rzucał słów na wiatr. Jakie są powody? Nas ludzie pytają.” 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu:   „To są konkursy. Jest to grupa, 

która ocenia te projekty i grupa, która organizuje. Skoro została złożona tak duża ilość 

wniosków, nasz wniosek był z listy rezerwowej, to nie można mieć pretensji. Liczyliśmy na 

więcej oszczędności, sami wiecie jaka jest sytuacja. Dobrze by było uzyskać dofinansowanie 

na dwie, a nie na w ogóle. Będziemy walczyć o dwie pozostałe.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „Ten wniosek wchodzi do realizacji z 

listy rezerwowej to znaczy, że pieniądze, które były w dyspozycji zostały rozdzielone. 

Realizowane jest to tak, iż wnioski z listy nie rezerwowej są tańsze w  realizacji. Wtedy 
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pojawiają się oszczędności. Istotny jest kurs euro do złotego. To ma wpływ na limit który 

wpływa na zobowiązania.” 

 

Pan Andrzej Soboci ński, radny:   „Nigdy nie było napisane dokumentacyjnie, że otrzymamy 

85%. Pieniądze miały być z rezerwy. To jest denerwujące, że tyle czasu to trwa. Teraz idzie 

z powrotem na ocenę strategiczną. Nie wiemy, jak to komisja oceni. To nie my wskazaliśmy, 

które drogi, a z dyrektorem departamentu, że dwie drogi wskakują jako priorytetowe.  

 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „To co koledzy mówią, takie oceny są dokonywane, ale są 

dokonywane na zadaniach, które my zgłosimy. Powinien być przedstawiony ranking 

ważności dróg, wtedy te wypracowane przez radę otrzymują największa punktację i te drogi 

zgłaszamy. Niektóre drogi są strategiczne dla naszego powiatu, a są nieruszane.  

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „Wniosek był pisany na 4 drogi, do 

konkretnego programu i działania. Program określał jakie wnioski są preferowane, na jakie 

drogi, jakich oczekuje się skutków i korzyści. Była dyskusja, że droga Palczewo – Dąbrowa 

była kwestionowana, ale w końcu zgodzono się z opinią, że ona się wpisuje w program i 

cele. To nie jest tak, jak pan radny Ptak mówi, że można byle jakie, czy wszystkie drogi 

zgłaszać. Nie można, trzeba się wpisać w ten dany program.” 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu : „Nie zdążę jeszcze wskazać, kto 

ma zabrać głos, inni czekają na zabranie głosu, Pan Ptak tradycyjnie dyskutuje. Spotkajmy 

się po sesji w pokoju, możemy dyskutować.  

 

Pan Andrzej Soboci ński, radny:  „Jeżeli Pan uważa, ja jestem radnym powiatu 

nowodworskiego i równo traktuję wszystkich mieszkańców, ocena która była, to 

bezpieczeństwo jest najważniejsze. A siódemka przebiega przez Solnicę i łączy ruch 

turystyczny i objazdy na wypadkowej siódemce. Musi być alternatywa objazdów, dlatego 

podjęto taką decyzję. Ja rozumiem, iż Pan z tamtego okręgu się wywodzi, a to jest ocena 

Urzędu Marszałkowskiego. Nikt z nas w poprzedniej kadencji nie kiwnął palcem na to, żeby 

wytyczać które drogi do RPO weźmiemy. Pan dyrektor zrobił zestawienie dróg, których 

najwięcej wydatkuje pieniędzy na remonty. Te drogi należy remontować, na które się wydaje 

pieniądze. Nikt nie wpływał na pana dyrektora.” 

 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „Zgłaszam taki wniosek, iż prosiłbym o pisemną informację do 

jakiego programu Zarząd zgłaszał drogi i jakie miał kryteria ze swojej strony?” 

 

 

 



 14

8. Podjęcie uchwał w sprawach:  

8.1 Wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści poło żonej w Junoszynie stanowi ącej 

własno ść Powiatu Nowodworskiego;   (załącznik do protokołu) 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu  zapytała o uwagi i odczytała 

uchwałę wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący zapytała o uwagi.  

  

Stanowiska Komisji 

Komisja budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu:  Głosowanie nad projektem: 4 

za, 1 nieobecny. 

Komisja oświaty: Pan Zbigniew Ptak proponuje rozważyć podział nieruchomości w 

Junoszynie na mniejsze działki, w przypadku nieudanych prób sprzedaży w formie przetargu, 

czy negocjacji.  

Głosowanie nad projektem: 4 za, 2 nieobecnych. 

Komisja samorządowo – społeczna: Decyzja zostanie podjęta na sesji. 

 

Pani Barbara Ogrodowska, radna  zapytała o kwotę wyceny. 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  Obecna wycena opiewa na kwotę 

5.488.000 zł + 23 %VAT.  

 

Pan Zbigniew Ptak, radny : „Stanowisko Komisji może być przedstawione na sesji i 

wątpliwość radny przedstawiana. Jest napisane, że w trakcie sprzedaży, względnie 

negocjacji. Negocjacje sami wiemy jak, ale czy to będzie po gospodarsku. Ja bym był 

skłonny przychylić się do sprzedaży, ale w przetargu. Rozmawialiśmy na komisji o podziale 

na działki, będzie wtedy na wkład własny, na drogi.”  

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu : „Czy formalny wniosek jest przez 

Pana złożony, aby Zarząd wiedział jak ma postępować.”  

 

Pan Zbigniew Ptak, radny : „Tak jest taki wniosek.” 

 

Pan Józef Sarnowski, radny : „Cena jest dosyć dobra, mnie satysfakcjonuje.” 

  

Pan Zbigniew Ptak, radny : „Cena jest dobra, ale nieosiągalna.” 

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu : „Zarząd Powiatu jak dotąd nie 

wykazał żadnej lekkomyślności jeżeli chodzi o pozbywanie się swojego majątku. Można mieć 

do niego zaufanie, a zaufanie cały czas mam. I bez naszego wyraźnego wskazania Pan 
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Starosta i cały Zarząd zdecydował się na jakieś drastyczne obniżenie tej ceny i 

zrezygnowanie z dochodu.”  

 

Pan Andrzej Soboci ński, radny: „Po gospodarsku jest trzymać tą nieruchomość w całości, 

wtedy kiedy nie ma koniunktury na to. Problemy maja wszystkie samorządy, bo nie ma 

koniunktury. My tego nie sprzedajemy, bo nie chcemy zmarnować. Podział działek byłoby 

błędem. Trzeba by cześć działek wydzielić pod infrastrukturę. To traci na wartości. Ja na 

pewno nie będę obniżał tej ceny.” 

 

Pan Janusz Charli ński, radny:  „Nie jest to sprawa prosta. Od którego roku my to chcemy 

zbyć, bodajże od pierwszej kadencji, kiedy został ośrodek zlikwidowany. Druga sprawa na 

cele i stan rzeczy wpływa położenie tego obiektu. Sami wiecie jaki jest zastój na rynku 

nieruchomości. Dzielenie jest procesem długotrwałym, a ekonomicznie trudno powiedzieć.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski Starosta Nowodworski:  „Gdy mówimy o procedurach 

przetargowych, jest konkretna wycena, gdybyśmy chcieli przejść do procedury negocjacji, to 

przyjdziemy z projektem uchwały na sesję.” 

 

Głosowanie: jednogło śnie za. 

(12 osób obecnych na sali w czasie głosowanie) 

 

Uchwała została podjęta. 

 Pan S. Bobrowicz przybył o godz. 12.05. 

 

8.2 Przyst ąpienia Powiatu Nowodworskiego do Stowarzyszenia Met ropolitalnego. 

(załącznik do protokołu) 

Pani Barbara Ogrodowska, radna : „Ile samorządów do tej pory przystąpiło do 

Stowarzyszenia?” 

Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ńska p. Glaser:  „Na dzisiaj to jest 25 gmin i 

powiatów. Równocześnie odbywa się sesja powiatu puckiego, który zadeklarował 

przystąpienie. Jeżeli przystąpi do przedostatnim powiatem dookoła trójmiasta, który podjął 

decyzje na tak. Do spotkania deklarowanego we czwartek, czyli założycielskiego Walnego 

Zgromadzenia ma tych samorządów być od 28 do 30. Natomiast 6 gmin ma ten punkt w 

porządku obrad. Zaproszenie zostało wystosowane do 46 samorządów, 10 ma wątpliwości. 

W piątek Prezydent uczestniczył w radzie redy, tydzień wcześniej Rumi, tam toczą się 

burzliwe dyskusje. W gminach powiatu puckiego i wejherowskiego są wątpliwości. W 

powiecie nowodworskim wszystkie oprócz Ostaszewa, Krynicy Morskiej.” 
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Przedstawiciel Rady Miasta Krynica Morska:  „Jeżeli będzie Zarząd Stowarzyszenia, ile 

członków będzie z Gdańska, a ile z pozostałych samorządów? 

Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ńska:  „W projekcie statutu Stowarzyszenia jest 

napisane i nikt nie zgłaszał do tego uwag, to nie znaczy, że nie można tego poszerzyć. 

Zasadne jest, aby była proporcjonalność zarówno geograficzna, jak i charakter gmin.” 

Pan Józef Sarnowski, radny:  „Czy jesteśmy prawem chronieni, czy rozkwitem biurokracji, 

budżetu i związanych z tym spraw. Jak życie uczy, aby to nie powstał wielki gmach z wielką 

biurokracją.”   

Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ńska:  „Nie ma ochrony prawnej, ale to zależy od 

woli członków. W statucie Stowarzyszenia jest zapis, iż członek Stowarzyszenia ma jeden 

głos. Nie wyobrażam sobie, aby decyzje były podejmowane na innej drodze niż konsensusu. 

Zaproponowany dla jednostek samorządu terytorialnego budżet, to powiat nowodworski 

15.000,00 rocznie, Gdańsk 84, Gdynia około 30.000. Jest to założenie dla 5 powiatów 

ziemskich i 3 grodzkich.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski:  „Mam dokument, gdzie jest 5 

wariantów przedstawionych. W naszym przypadku jest to składka w najniższym wariancie 

773,00 zł do 3.000,00 zł. to będzie przedmiotem tych decyzji w czwartek. Wszystko zależeć 

będzie od sprawności tego stowarzyszenia, czyli od działania. Jeżeli dojdziemy do wniosku, 

ze jesteśmy dyskryminowani lub dojdziemy do wniosku, że nie osiągamy korzyści, to 

wystąpimy ze stowarzyszenia. ”  

 

Pan Ciechanowicz : „Jakie konkretne korzyści będą osiągać dane gminy, przystępując do 

Stowarzyszenia.” 

 

Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ńska:  „Dokładnie nie wiem, chodzi o to ze można je 

podzielić na zewnętrzne i wewnętrzne. Jako jednostki samorządowe  jesteśmy z tyłu za 

Europą. Mówimy tutaj o metropoliach jak Stuttgart. Ekspertyzy szacują iż w ciągu 15 lat 

gospodarka będzie się skupiała na 600 metropoliach. W Polsce ma być ich 5, w tym Gdańsk. 

Zadania to przygotowanie wspólnych ofert inwestycyjnych.”  

 

Pan Ciechanowicz : „Czy zna Pan argumenty Prezydenta Szczurka, dlaczego nie chce 

przystąpić do metropolii?” 

 

Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ńska:  „Prezydent Szczurek wręczył list, ze nie jest 

zainteresowany, mówiąc iż jest to zbyt niepotrzebne i niecelowe. Kontrargumenty były duże.”  
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Pan Zbigniew Ptak, radny : „Można tez powiedzieć, iż jeżeli cześć nie przystąpiła, to my też 

nie musimy. Wszelkiego rodzaju Stowarzyszenia jest to budowanie społeczeństwa 

obywatelskiego. My mamy w województwie pomorskim Pomorska Regionalną Organizację 

Turystyczną. My mamy  instytucje, nie jest to dla mnie czytelne jak to promować. Przecież 

jest PROT, która ma zadania, statut i profesjonalistów. Te środki o których mówimy, 240.000 

zł, to zamyka się w jeden budżet. Na dalsze działania potrzebne są środki dalsze. Chyba 

przystąpmy do tej organizacji, zobaczymy jak to się będzie rozwijało.” 

 

Stanowiska Komisji 

1) Komisja budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu:  Głosowanie nad 

projektem: 4 za. 

2) Komisja oświaty: Wniosek komisji do reprezentowania Powiatu Nowodworskiego w 

Stowarzyszeniu „Gdański obszar Metropolitalny” deleguje się członka Zarządu 

Powiatu  - 2 za, 2 wstrzymujące się, 2 nieobecnych. 

 

Głosowanie wniosku Komisji: 1 za, 6 przeciw, 5 wstrzymujące się. 

3) Komisja samorządowo – społeczna: Pani Barbara Ogrodowska pytała: jaka będzie 

stawka i kto przystąpił już do Stowarzyszenia Metropolitalnego? 

Decyzja zostanie podjęta na sesji. 

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu  odczytała projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem i zarządziła głosowanie: 

12 za, 1 wstrzymujący się. 

 

Uchwała została podjęta.  

 

8.3 Zmiany uchwały bud żetowej na 2011r.; (zał ącznik do protokołu) 

Pani Małgorzata Tkaczyk, Skarbnik Powiatu  odczytała projekt uchwały.  

Stanowiska Komisji 

1) Komisja budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu:  Głosowanie nad 

projektem: 4 za, 1 nieobecny. 

2) Komisja oświaty: Głosowanie nad projektem: 4 za, 2 nieobecnych. 

3) Komisja samorządowo – społeczna: 2 za, 1 nieobecny, 1 wstrzymujący się. 

 

Głosowanie nad projektem: 13 za, uchwała została podjęta.  

Przerwa 10 minut.  



 18

 

8.4 Rozpoznania skargi na działalno ść Dyrektora Zarz ądu Dróg Powiatowych w 

Nowym Dworze Gda ńskim; (zał. do protokołu). 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu  odczytała projekt uchwały.  

 

Stanowiska Komisji 

1) Komisja budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu:  P. E. Jaremba: ile 

środków wpłynęło od operatora SPP do dnia 06.09.2011 r.? 

 

Pani Małgorzata Tkaczyk, Skarbnik Powiatu  odpowiedziała, iż na dzień 07.09.2011 r. od 

operatora YES 216.643,35 zł, za Krynicę Morską: 32.004 zł. z tego 60% własności a 

operatora, 40% nasze.  

 

Głosowanie nad projektem: 4 za, 1 nieobecny . 

2) Komisja oświaty: Głosowanie nad projektem: 3 za, 1 wstrzymujący się, 2 nieobecnych 

Komisja samorządowo – społeczna: decyzja zostanie podjęta na sesji, po wysłuchaniu 

wyjaśnień na zadane przez Komisję pytania.  

 

Pan Stanisław Bobrowicz, radny:  „Uchwała przyznaje rację skarżącemu. Przy wykonaniu 

tej uchwały trzeba wskazać temu człowiekowi jak zostały załatwione, nie tylko przyznajemy 

rację, to jest fakt, ale wskazać co zrobiono. On tego oczekuje. Dołączyć sposób załatwienia 

ostatecznie sprawy.” 

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiaty   – uznajemy skargę za zasadną, 

oprócz jej przesłania, udzielimy odpowiedź skarżącemu.  

 

Pani Barbara Ogrodowska, Radny Powiatu Nowodworskie go : „Nie miałam możliwości 

wyjaśnił wątpliwości na naszej Komisji samorządowo – społecznej, wiec chciałam zapytać  

1) Kto zatwierdził druk wezwania? 

2) Od kiedy pieniądze wpływały na konto firmy Yes,? I czy to był ten rok, czy inny – cały 

ubiegły? 

3) Czy Zarząd Dróg Powiatowych  ma możliwości wglądu do konta operatorów, na które 

były wpłacane środki i do pewnego czasu rozliczane? W specyfikacji wynika, iż 

powinno być konto zamawiającego.  

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  – wezwanie zostało przygotowane, po 

konsultacjach. My się tych stref uczyliśmy dopiero. Musieliśmy przygotować warunki 

działania tej strefy, umowy i druki wezwań. Mięliśmy przyjęte warunki przyjęte przez 
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dyrektora ZDP. Wykonawca strefy zbiera pieniądze i w terminie 5 dni śle te środki na konto . 

Tak to brzmiało w umowie. To nie tylko było z firma YES w taki sposób przeprowadzane. 

Umowa i druk został przygotowany, ale tez dla operatora, którym była ...zmieniliśmy to, przez 

co mamy zwiększone koszty za wezwania. Księgowa ma o wiele więcej pracy.  

 

Pani Barbara Ogrodowska, Radny Powiatu Nowodworskie go : „Cały rok ubiegły były 

wpłaty na konto firmy YES?” 

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  –tak, wszystkie opłaty, które miał pobierać miał 

przelać w ciągu 5 dni.  

 

Pan Eugeniusz Jaremba, radny  – czy z tego tytułu były przekazywane środki na konto 

ZDP? 

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  – takie przypadki nie pamiętam, musiałbym to 

sprawdzić.   

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu  – „Pani radna Ogrodowska 

zapytała, czy my wiemy, ile środków zostało przez operatora pobranych? Czy jesteśmy w 

stanie skontrolować, ile pieniędzy otrzymuje, a ile przekazuje na nasze konto?”  

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  –Księgowość jest przez nas sprawdzana, jest to 

pod kontrolą. Cała ewidencja, księgowość operatora strefy jest przez nas sprawdzana 

(wpłaty, wypłaty) .    

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu  Czy konto operatora jest przez 

zamawiającego sprawdzane? 

 

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  –tak jest w przypadku Coolera, Z firma YES jest 

inna sytuacja. Ma jedno konto, nie ma konta wydzielonego. Nie mamy tego , mimo iż były z 

jego strony zapewnienia..  

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu  – Zarząd uznał, iż w czerwcu 

kontrola nie dość dokładnie była pełniona i realizacja umowy nie dość dokładnie była 

kontrolowana. J jak to jest teraz od czerwca. Czy były kontrole obserwacyjne? 
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Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  – w tej chwili zmienimy konto na wezwaniach. 

Wszystkie wpłaty idą bezpośrednio na nasze konto. I są wpłacenie na odpowiednim druku 

(opłaty dodatkowe)  

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu   Czy były kontrole obserwacyjne, 

czy dobrze to funkcjonuje, czy nie? 

 

Pan Andrzej Szyma ński, Dyrektor ZDP  – Były. Mamy dużo pracy przy strefach płatnego 

parkowania w takim składzie osobowym jaki jest. Wezwań, w zeszłym roku było 300. Teraz 

około tysiąca. Cała ścieżka prawna, prac dodatkowych, to są tony papierów i godziny pracy 

pracowników.  

 

Pani Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu  – to stwierdzenie jest nie na 

miejscu, jest dość niezrozumiałe.  

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski : „ jeżeli chodzi o dochody i opłaty, które 

wpływają do parkometrów to tu kontrola jest 100%. Problemem są mandaty. Należy 

rozważyć sytuację, o której mówiłem na komisjach, pieniądze nie są małe. 60% należy się 

przymierzyć, aby w 2013, kiedy umowy nie będzie należy się przygotować i zajmować się 

samemu. Wtedy możemy mówić o pełnej kontroli.” 

 

Głosowanie: 11 za, 1 wstrzymujący się 

Uchwała została podjęta.  

 

8.5 Ustalenia wysoko ści opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów z dr óg na 

parkingu strze żonym oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspo zycji 

usuni ęcia, a nast ępnie odst ąpienia od usuni ęcia pojazdu;.(zał. do protokołu)  

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu  zapytała o Stanowiska Komisji. 

Stanowiska Komisji: 

Komisja budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu: Pan Eugeniusz Jaremba :za 

przyjęciem projektu uchwały. 

Komisja Oświaty Pan Edmund Łabieniec : 3 za , 1 wstrzymujący się. 

Komisja Samorządowo – Społeczna: Pan Janusz Charliński zapytał: Ile spraw było 

prowadzonych do tej pory? Jakie kwoty wpłynęły z tego tytułu? My sobie zdajemy sprawę z 

czym to jest związane, niejednokrotnie z długotrwałą procedurą dochodzeniową itd. Te 
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pojazdy tam stoją nieraz latami, bo są takie przypadki dzisiaj, że stoi zabezpieczony maluch, 

którego wartość wynosi 500 zł, a koszt przechowania na tym parkingu wielokrotnie 

przewyższa wartość samochodu. Znowu tu się kłania prawo, czy nie ma jakiegoś innego 

rozwiązana. To są problemy, trudne rzeczy. Spróbujmy porozmawiać na ten temat.” 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski  poprosił Pana Marka Wdowicza 

Kierownika Wydział Komunikacji o udzielenie tej odpowiedzi. Problem, który Radny poruszył 

jest problemem. My mamy prawny obowiązek. To nie dotyczy naszych dróg tylko 

powiatowych, tylko generalnie wszystkich dróg publicznych do tego to się sprowadza. To są 

przypadki różne, tu Pan Radny podał co do wartości ale są takie przypadki, że właściciel nie 

żyje tego ,,wraku’’ a spadkobiercy nie bardzo chcą się pojawić i rzeczywiście są to przepadki 

procedur sądowych. Proszę o uzupełnienie mojej informacji.” 

Pan Marek Wdowicz, kierownik Wydziału Komunikacji  wyjaśnił projekt uchwały. 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu  w Nowym Dworze Gdańskim 

odczytała treść uchwały i zarządziła o głosowanie: 

Głosowanie: 11 za, 1 wstrzymujący się. 

Uchwała została przyjęta. 

8.6 Sprawozdania z realizacji „Planu Gospodarki Odp adami dla Powiatu 

Nowodworskiego na lata 2009-2012 z uwzgl ędnieniem perspektywy 2013-2016” za 

okres 2009-2010; .(zał. do protokołu). 

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim;   

„Sprawozdanie z realizacji odpadami mieliśmy dołączone do naszych materiałów, które 

otrzymaliście Państwo jako materiały na sesję. Myślę, że każdy z Państwa mógł się 

zapoznać. Ja chciałabym tylko zapytać czy tutaj Zarząd ma do dodania coś istotnego w 

sprawie sprawozdania na co powinniśmy zwrócić uwagę, co jest istotne. Czy Państwo macie 

w związku z tym sprawozdaniem jakieś pytania. Jest Pani, która w Starostwie Powiatowym 

zajmuje się tą tematyką, została tutaj zaproszona i poproszona o przedstawienie i 

odpowiedzi na pytania.” 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim:  

zapytała o Stanowiska Komisji. 

Komisji budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu: Pan Eugeniusz Jaremba: 

Decyzja została pozostawiona do sesji. 

Komisja Oświaty: Pan Edmund Łabieniec: 4 za. 
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Komisja Samorządowo – Społeczna. Pan Janusz Charliński: „Decyzję pozostawiliśmy do 

sesji. Mam pytanie: Niepokoję się, bo nie widzę tu żadnego burmistrza. Dzisiejsze obrady są 

istotne, nie widzę tu żadnego wójta, już o Policji nie wspomnę i Straży Pożarnej. Może w 

poniedziałki nie róbmy posiedzeń bo to się nie sprawdza, do powiedzenia o tym szewcu. 

Analizowałem zaproszenia i byli zaproszeni, dlatego może to ich nie interesuje. Tu niestety 

jeśli chodzi o odpady jest to problem nie tylko Nas przy tym stole, ale jest to problem i 

zagadnienie związane z całym powiatem.” 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim : 

„Podzielam Pana zaniepokojenie i zdziwienie, że nie uczestniczą w naszych sesjach 

przedstawiciele gmin, szczególnie w takich kwestiach, które dotyczą spraw także gminnych. 

Mam nadzieję, że jeżeli są tutaj przedstawiciele jesteśmy w stanie przekazać to władzom 

gmin. Ja na pewno zobowiązuje się do przekazania Pana wątpliwości, czy Pana 

niezadowolenia z braku ich uczestnictwa przynajmniej  jednemu wójtowi. Proszę bardzo o 

pytania. Jeśli nie ma pytań, to nie przeciągajmy, zawsze możemy wrócić do tego tematu i 

zawsze możemy porozmawiać z osobami, które zajmują się tą sprawą w Starostwie, jeśli 

będziemy mieli jakiekolwiek wątpliwości związane z gospodarką odpadami na terenie 

naszego powiatu.” 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim:  

odczytała treść uchwały wraz z uzasadnieniem i zarządziła o głosowanie. 

 

Głosowanie: 11 za, 1 osoba nie głosowała. 

Uchwała została podjęta.  

 

8.7 Stanowisko Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim w sprawie likwidacji SP 

ZOZ w Nowym Dworze Gda ńskim. (zał. do protokołu)  

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim : 

„Kolejny punkt to jest punkt dodatkowy, który został wprowadzony do porządku obrad na 

podstawie wniosku Zarządu Powiatu. Jest to Stanowisko Rady Powiatu w Nowym Dworze 

Gdańskim w sprawie likwidacji SP ZOZ w Nowym Dworze Gdańskim”. 

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący Rady Powiatu w Nowym Dworze Gda ńskim:  

odczytała Stanowisko Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim. 

„Dodam tylko, że otrzymaliśmy je w materiałach zapraszający na spotkanie z 

przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego, Starostwa Powiatowego w Malborku i Zarządu 

Powiatowego Centrum Zdrowia w Malborku. Proszę bardzo, w związku z tym, że jest to 

Stanowisko Zarządu, chciałabym żeby Pan Starosta przedstawił jakieś nowe okoliczności w 
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tej sprawie, czy sprawa jest taka jaką przedstawiono Nam ostatnio na spotkaniu z 

przedstawicielami urzędu.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski, Starosta Nowodworski: „ Większość z Państwa była na 

spotkaniu, które obyło się 29.08 było to spotkanie z przedstawicielem Spółki i z Panią 

Dyrektor Departamentu Zdrowia. Ja oprócz tego, 18 sierpnia miałem spotkanie z Panią 

Wicemarszałek, która zajmuje się zdrowiem i Państwo też zauważyli na spotkaniu 29 

sierpnia, że Pani Dyrektor Departamentu Zdrowia była zdeterminowana doprowadzić tą 

sprawę do końca, czyli do takiego finału jaki był określony w projekcie uchwały Rady 

Sejmiku. Ta uchwała zapadła w Sejmiku bo ona została podjęta 6. Propozycję, która 

Państwu przedstawiamy jako Stanowisko Rady, ten projekt tego Stanowiska mimo, że sesją 

mam dzisiaj Zarząd wysłał zaznaczając, że 12 mamy sesję i takie Stanowisko będzie 

proponowane do podjęcia. Wysłaliśmy to przed posiedzeniem sesji sejmiku Panu 

Marszałkowi, Pani Dyrektor Departamentu Zdrowia i Radnym Sejmiku, ale jak wiemy ta 

decyzja zapadła. Moim zdaniem w chwili obecnej są tak jakby istotne dwa punkty, które są 

tam dopisane w tym Stanowisku,  bo pierwsza część tak jakby różni się wiele od Stanowiska 

Zarządu z 25 sierpnia. W zasadzie można powiedzieć, że nic złego się nie dzieje, bo ten 

szpital nie jest  likwidowany. Jest porozumienie z pracownikami, ludzie dalej pracują, mają 

zapewnioną pracę. Usługi medyczne te co są będą realizowane. Moim zdaniem problem 

może dopiero powstać w jakiejś perspektywie czasowej. Działalność ta będzie się odbywała 

na zasadzie działalności podmiotu prawa handlowego i ten podmiot nie może prowadzić 

działalności deficytowej. Jeżeli jakaś działalność przynosi straty, powinien tą działalność 

zlikwidować. Moim zdaniem w pewnym momencie może dojść do takiej  sytuacji, że ten 

podmiot gospodarczy który jest właścicielem zgromadzeniem właścicieli, to w zasadzie jest 

obecność Pana Starosty jednoosobowa. Ten podmiot może w pewnym momencie 

podejmować decyzje do którego jest zmuszony poprzez regulacje prawne wynikające z 

prawa handlowego. Decyzję z jakąś redukcją czy z ograniczaniem działalności w Nowym 

Dworze Gdańskim. My chcielibyśmy  tak jakby o tym wszystkim wiedzieć. My tą widzę 

dotychczas mieliśmy taką wiedzę,  bo przy SP ZOZ działała Społeczna Rada gdzie byli 

przedstawiciele powiatu, ale nie tylko także różnych organizacji społecznych z Nowego 

Dworu Gdańskiego. Ta Rada Społeczna teraz przestaje funkcjonować, więc dobrze by było 

gdybyśmy mieli swojego przedstawiciela w Radzie Nadzorczej, gdzie odbywają się dyskusje 

oraz gdzie podejmuje się pewne decyzje. Drugi punkt jest taki, że może też być taka 

sytuacja, bo pamiętajmy o tym, że ta darowizna jest warunkowa. Na pewno w tej darowiźnie 

jest zapis, że Samorząd Powiatowy w Malborku na tym majątku przejmując tą darowiznę  

może prowadzić działalność tylko związaną z usługami medycznymi i nie może tego majątku 

przeznaczyć na inne cele. To jest podobnie jak my mamy ten majątek  nadbałtycki. Albo jest 

tam geodezja, albo nie możemy tego sprzedać, powinniśmy oddać. Może być taka sytuacja, 

że podmiot  prawa handlowego może mieć taki pomysł, żeby ten majątek użyczyć jakiemuś 
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innemu podmiotowi i wtedy powinniśmy przynamniej być informowani o takich propozycjach i 

mieć coś do powiedzenia czy akceptujemy jakiś  kolejny podmiot który się pojawi nadym 

majątku prowadząc usługi medyczne. To może być dla nas istotne. Na tym spotkaniu Pan 

Prezes tej spółki  przedstawił nam zestawienie i z tego zestawienia wynikało że poradnie 

specjalistyczne niektóre się powielają. Są prowadzone i w Nowym Dworze Gdańskim i w 

Malborku. Wszystko będzie dobrze, bo są na to kontrakty i przez jakiś czas to będzie 

funkcjonowało, ale te kontrakty na te poradnie w pewnym momencie się skończą i to na 

pewno w 100 % będzie zależało od Narodowego Funduszu, czy on pójdzie w kierunku 

przetargów, czy takiej specyfikacji jak teraz, czy będzie to dzielił, czy może połączy te usługi 

w jakiś większy przetarg na większą liczbę usług medycznych w danej dziedzinie i tu 

siedziba może być w jednym miejscu a nie w  dwóch, czyli w Malborku. Tego nie wiemy, ale 

powinniśmy mieć jakieś stworzone warunki żeby o tym wiedzieć. 

 

Pan Stanisław Bobrowicz, radny: „ Ja na ten temat wypowiadałem się na tym spotkaniu, o 

którym mówił Pan Starosta. Sejmik Województwa jeśli podjął decyzję to nie ostrzegał o tych 

warunkach, o który mu tutaj wymieniamy w tym Stanowisku- warunek pierwszy jak i drugi”. 

 

Pan Zbigniew Piórkowski Starosta:  „Jest taki dokument jak protokół uzgodnień. Jak 

mówimy o tych dwóch punktach to jeden skierowany jest do Samorządu Województwa a 

drugi do Starostwa Powiatowego w Malborku. Są tu rozdzielone takie kompetencje. Wiec 

ten, który mówi o ewentualnym zagospodarowaniu majątku może być zrealizowany poprzez 

zapis w tak zwanym protokole uzgodnień, przy podpisywaniu aktu darowizny. Ja miałem taką 

informację, że Dyrektor Departamentu widzi takie rozwiązanie. Czy tak zrobi? Nie wiem, ale 

taka jest możliwość prawna. A drugi punkt to rzeczywiście to wniosek Starostwa Powiatu 

Malborskiego, bo tylko Starostwo Powiatowe w Malborku może zmienić statut spółki. To 

wymaga dokonywania zmian.” 

 

Pan Stanisław Bobrowicz, radny  - czyli ilu jest adresatów? 

 

Pan Zbigniew Piórkowski Starosta: Dwóch jest w tym przypadku. 

 

Pan Edmund Łabieniec, radny: „ Ja mam taką wątpliwość, czy to jest w zasadzie zgodne z 

prawami obywateli, bo w związku z tym, że mieszkańcy powiatu nowodworskiego płacą 

składki na ubezpieczenie zdrowotne i z tych pieniędzy będzie utrzymywany szpital, który na 

terenie powiatu będzie funkcjonować. Przekazanie tego szpitala i wszelkiego rodzaju spraw 

związanych z zarządzaniem nim powiatowi malborskiemu spowoduje, że społeczeństwo traci 

kontrolę nad pieniędzmi, które płaci jako składki. Nie jestem przekonany czy jest to do końca 

zgodne z prawem.” 
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Pan Zbigniew Piórkowski Starosta:  „Ja otrzymałem dzisiaj dokładnie kopię uchwały 

podjętą przez Sejmik, bo wtedy to był projekt tylko. W ubiegłym tygodniu rozmawiałem z 

Panem mecenasem Tadeuszem Landowskim. Były podobno zmiany w przepisach 

dotyczących  funkcjonowania opieki zdrowotnej, czy tutaj pominięcie tak jakby w 

procedurach samorządu powiatowego nie jest naruszeniem jakiegoś przepisu co mogłoby 

być podstawą o wystąpienia o  uchylenie tej uchwały Sejmiku. Ja tej odpowiedzi jeszcze od 

Pana mecenasa nie uzyskałem, ale jeżeli taki fakt by miał miejsce to należy się zastanowić 

też nad tym czy nie zaskarżyć po prostu tej uchwały.” 

 

Pan Zbigniew Ptak, radny: „ Dzisiaj mamy tą wątpliwość. Jest ciężko podjąć decyzję. Jeśli 

rzeczywiście ten stan by się tak utrzymał taki jaki jest to po prostu trzeba sobie jasno 

powiedzieć, że nawet gdyby ten majątek nam przekazano byłby problem. Podobnie jeszcze 

wtedy wchodzi wartość VAT od przyjęcia takiego majątku. To jest jakby  jeden problem. A 

druga sprawa jeśli mówimy o funkcjonowaniu szpitala malborskiego i obejmowania opieką  

naszego tutaj. Tak jak zresztą Pan Starosta tutaj powiedział jest to spółka prawa handlowego 

i w żadnej mierze prezes spółki nie może dokonywać wszelkiej działalności z tej spółki z góry 

założonym jakby deficytem ekonomicznym  Bo jest to działalność gospodarcza,  gdzie jest to 

objęte prawem karnym. W zasadzie sam się szykuje do kryminału.” 

 

Pan Zbigniew Piórkowski Starosta:  „Żeby Państwu tą sytuację może jeszcze ,,zagmatwać’ 

to powiem tylko, że w dzisiejszej gazecie wyborczej jest bardzo ciekawy artykuł na temat 

podejmowania przez samorządy uchwał w celu przekształcenia działalności szpitali spółki 

prawa handlowego. Jest kilka wyroków już w Polsce tzn. w NSA, które uchyliły uchwały rad. 

Okazuje się, że samorząd, który jest odpowiedzialny za to zadanie może tak jakby 

prywatyzować, czy przekazywać wykonywanie zadań różnych wszystkim, ale oprócz usług 

medycznych i zadań ochrony zdrowia. Taki dziś czytałem artykuł w gazecie wyborczej i 

podejrzewam, że oni się powołują na wyroki NSA i jeżeli tak jest to w ogóle ta sytuacja się 

komplikuje bo w tej chwili nie za bardzo można te spółki likwidować, przekształcać w zakłady 

budżetowe ponownie. To jest w ogóle już niesamowita sytuacja, która się skomplikuje.” 

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący:  „Proszę Państwa, Stanowisko Zarządu jest dość 

jasne, są sformułowane oczekiwania, które jeśli pewnie się uda, będą zrealizowane. Ja 

przynajmniej na to liczę. Poprzyjmy Zarząd Powiatu poprzez swoje głosowanie i podjęcie 

tego Stanowiska. Proszę o głosowanie”. 

 

Stanowiska Komisji : 

1) Komisja Oświaty : Pan Edmund Łabieniec : 4 za, przy czym Komisja zgłasza wniosek 

przegłosowany 3 za, 1 wstrzymujący się. Przeczytam treść uchwały: wystąpić do Marszałka 

Województwa Pomorskiego  z propozycją pozostawienia jednej z nowoczesnych karetek, 
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które  by były na stanie SP ZOZ na terenie  Mierzei Wiślanej w celu zachowania 

bezpieczeństwa mieszkańców powiatu. Miejsce np. rozważyć możliwość pozostawienia 

karetki przy nowo budowanym szpitalu w miejscowości Jantar.  

 

Pan Zbigniew Piórkowski Starosta:  „Ten wniosek został już zrealizowany i takie 

wystąpienie było dwa dni temu.” 

 

2) Komisja budżetu, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu: Pan Eugeniusz Jaremba: 

Decyzja pozostawiona do sesji. 

 

3) Komisja Samorządowo – Społeczna : Pan Janusz  Charliński: Generalnie decyzję 

zostawiamy do sesji  z tą uwagą jednakże, żeby dwie karetki zostały. Potem będziemy się 

martwić co z nimi zrobić, jest Komenda Straży, która w zasadzie ma wzór zbliżony do 

systemu unijnego, zajmuje się ratownictwem medycznym.” 

 
Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący:  „Pan Starosta z Zarządem wysłali już wniosek o 

pozostawienie tej karetki do właściciela. Zobaczymy jaka będzie odpowiedź i wtedy ten 

wniosek nasz uzupełnimy, jak będziemy wiedzieli konkretnie, że jest taka możliwość i taka 

wola  za strony Samorządu Województwa. W związku z tym bardzo proszę  o głosowanie.” 

 

Głosowanie: 12 za. Stanowisko zostało przyjęte.  

 

Pani Iwona Tyburska Przewodnicz ący: To Stanowisko zostanie przekazane do 

Samorządu Województwa i do Samorządu Powiatu Malborskiego . 

 

9. Informacja Starosty o u mi ędzy sesjami.  

Bez uwag.  

 

10.Wnioski i o świadczenia radnych.  

 

Nie zgłoszono.  

 

11. Sprawy ró żne. 

Pan Zbigniew Ptak, radny:  „Przeglądam ostatnio wszelkie papiery, dokumenty które 

otrzymuję z powiatu. Stwierdzam, iż jest to bardzo duża praca wykonana, przez biuro rady 

powiatu.  Zastanawiam się, czy nie można by podjąć takich działań, które by w jakiś sposób 

po pierwsze ulżyło by pracy biuru, mam już dwa segregatory, a jeszcze nie ma roku 

działalności rady. Czy nie można by było tego wyświetlać jakimś rzutnikiem, a resztę 

przesyłać, albo emailem, albo w postaci pendriva, My byśmy wynotowali te uwagi, które 
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potrzeba i odnieśli się do rzucenia tego na tablicę. Bo naprawdę papierów jest tyle i szkoda 

tej pracy i tych lasów.”  

 

Pan Bolesław Klein  zaprosił na spotkanie Dni Seniora, 6.10.2011 r.  

 

12 Zakończenie obrad VI sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze G dańskim IV  kadencji.  

 

Iwona Tyburska, Przewodnicz ący Rady Powiatu zamknęła obrady IX sesji w dniu 12 

września  2011 roku. 

 

Protokołowała        podpisała 

D. Fila  

(podpis nieczytelny)           Ewa Dąbska  

     Wiceprzewodnicz ący Rady   

                (podpis nieczytelny)    

       


